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دبیر مجمـــع تشخیص مصـلحت 
نظام گــفت :چـــهل سال است که 
ایران و سوریه مانند دو برادر برابر 
تجاوزات استعمارگران و ایجاد صلح 
و امنیت همکاری می کنند. در این 
چهاردهه دستاوردهـــای خوبـــی 
داشته ایم، ما کنار هـــم برابر بدترین 
تروریست ها ایستادیم. محسن رضایی 
افزود: ما در برابر دشمنانی مقاومت 
کردیـم که کودکــان خــــردسال 
را به شهادت می رسانـدند. مشروعیت 
ما و شما، مشروعیتی انسانی است و 
همه مردم عالـم از همکاری ایران و 
سوریه برابر دشمنان بشریت تشکر 
می کننــد. همـه افــراد از هــر ملیت 
از شکســت داعــش و جبــهه النصره 
خوشحال شدند. این خدمت به همه 
انسان ها بود. رضـــایی گفت: دولت 
ایران و سوریه در نبرد با تروریست ها 
به همه مردم جهان خدمت کردند. اگر 
داعش و تروریست ها دمشق و بغداد 
را تصرف می کردند، فجایع انسانی 
دردناکی شکل می گرفت و خطر بزرگی 
انسانیت را در بــر می گرفت. مــا برای 
سربلندی بشریت جنگیدیم. وی گفت: 
همچنان برای گسترش همکاری های 
تجاری و اقتصادی آمـــاده ایم. اکنون 

روابط تجاری دو طرف ضعیف است. 

مرگ در یک قدمی ماست، 
پروتکل ها را رعایت کنید

رئیس مجمع نمـایندگان استـان 
تـــهران بــا تاکید بر لــزوم تشـــدید 
محدودیت ها در شـرایط حساس عنوان 
کرد: با وجود شرایطی که به آن اشاره 
کردم معتقدم که ما باید به آموزش 
زندگی در کنار کرونا بیشتر توجه کنیم، 
البته این موضوع به این معنا نیست 
که محدودیت ها را به صورت کلی لغو 
کنیم ولی معتقدم بایــد به آموزش 
چگونـــه زنـدگی کــردن در کنار این 
ویروس توجه بیشتری داشته باشیم، 
فاصله گذاری ها، رعایت پروتکل ها و 
توجه به توصیه ها می تواند از جمله این 
آموزش ها باشد. حجت الاسلام سیدرضا 
تقوی ادامه داد: این مهم باید برای 
مــردم تشریح شـــود که شـــرایط 
کنونی بسیار جدی است و شوخی بردار 
نیست، به شرایط بهشت زهرا)س( 
و دیگر آرامستان های کشور نگاهی 
بیندازید، آنگاه پی خواهید برد که مرگ 
در یک قدمی ماست، اگر فردی به فکر 
سلامت خود نیســـت و اراده ای برای 
رعایت پروتکل هــا ندارد، باید بداند 
که رعایت این پروتکل ها فقط برای او 
نیست و با بــی توجهــی به این مهم 
مـــی تواند به حقوق و ســلامتی 

دیگران هم آسیب وارد کند.

نمی گویم با آمریکا ارتباط 
برقرار کنیم 

فعال سیاسی اصلاح طلب با حضور در 
کلاب هاوس به سوالات مخاطبان پاسخ 
داد. محسن صفایی فراهانی گفت: ما در 
جهت تعامل با دنیا حرکت نمی کنیم و در 
تقابل با دنیا هستیم. از ابتدا اقتصاددانان 
نبوده اند که بودجه کشور را تنظیم 
کرده اند، بلکه توسط سیاستمداران اتفاق 
افتاده است. برون رفت از این بحران های 
کشــور مــثل کــسری بودجــه، بدون 
تعامل با جهان امکانپذیر نیست. بعد از 
انقلاب سرمایه دار شد یک بحث منفور 
و سرمایه داری کاری ناپسند قلمداد 
شد! و این باعث شد که سرمایه های 
فکری و فیزیکی از کشور خارج شوند. 
به تدریج نوکیسه هایی پیدا شدند که فکر 
کردند اگر به نهادهای اقتصادی بچسبند، 
می توانند بیشتر بچاپند. وی با بیان اینکه 
نمی گویم با آمریکا ارتباط برقرار کنیم، 
گفت: مـــن مـی گویم با هر کشوری 
که بتوان منافع ملی را تقویت کرد، رابطه 
برقرار کنیم. اول عقلش را نداشتیم که 
اول چاه را بکنیم بعد منار را بدزدیم، ما 
منار را دزدیدیم و چاهی نبود و شد این 
وضعیت فعلی کشور. معتقدم اصلاح بهتر 
از انقلاب است، چون کسانی که روی کار 
می آیند می خواهند از صفر شروع کنند.

سـرمقــاله

چه در دوران انتخابات و چه بعد از پیروزی آقای رئیسی 
بسیاری در ایران این بحث را مطرح کرده اند که با به وجود 
آمدن حاکمیت یکدست یا به عبارت دیگر با یکدست شدن 
حاکمیت انبوه مشکلات و مسائلی که کشور با آن روبه رو 
است، حل و فصل خواهد شد یا حداقل پیشرفت هایی به وجود 
خواهد آمد. این پیش فرض که حاکمیت یکدست موجب 
پیشرفت و ترقی کشور خواهد شد در حقیقت فرضش بر 
آن است که دولت آقای روحانی و قوه مجریه کارهایی 
را انجام داده که این کارها خیلی موافق میل بخش های 
دیگر حاکمیت نبوده است. در نتیجه سیاست های عملی 
و اجرایی دولت و مخالفت بخش های دیگر با سیاست های 
دولت آقای روحانی دوگانگی به وجود آمده است. اما حالا 
که یکدستی به وجود آمده، دیگر این مشکل نخواهد بود 
و کشور به سرعت در جاده پیشرفت و ترقی خواهد افتاد. 
آیا واقعا این پیش فرض درست است؟ این پیش فرض 
همان طور که گفتیم اساسش روی این مساله قرار گرفته 
که روحانی کارهایی انجام داده و می خواسته سیاست هایی 
مثل برجام و تنش زدایی با آمریکا را پیاده کند و بخش های 
دیگر حاکمیت این سیاست ها را قبول نداشتند یا در عرصه 
اقتصادی، روحانی سیاست هایی را اجرا کرده که بخش های 
دیگر این سیاست ها را قبول نداشتند یا با آنها موافق نبودند. 
آیا به واقع اینگونه بوده؟ پاسخ این است که خیر؛ ما حتی 
در فاصله 96 تا 1400 یک مورد نمی توانیم پیدا کنیم که 
روحانی سیاستی را اعمال کرده، تصمیمی را گرفته یا معتقد 
به انجام کاری بوده که مغایر و مخالف با بخش  های دیگر 
حاکمیت بوده است. بر عکس هر آنچه روحانی انجام داد، 
مطابق میل حاکمیت بوده است. روحانی کدام گام را برداشت 
که مغایر با نگاه و رویکرد حاکمیت بوده؟ هر چه روحانی کرد 
چه در عرصه سیاست خارجی و چه در سیاست داخلی، چه 
در اقتصاد و چه در هر مورد بزرگ و کوچک دیگری و چه در 
مورد هر مساله کم اهمیت یا با اهمیتی در حقیقت مطابق با 
میل نظام بوده است. بنابر این این چه تصوری است که حالا 
آقای رئیسی صرفا کارهایی را انجام خواهد داد که مطابق با 
الگو، خواسته و رویکرد نظام باشد و فقط آن چیزی را انجام 
خواهد داد که نظام می خواهد. مگر زمان روحانی غیر از این 
بود؟ بنابر این امید بستن به اینکه در نتیجه یکدست شدن 
معجزه ای اتفاق خواهد افتاد و مشکلات و مسائل کشور 
حل خواهد شد، امیدی به یک سراب بیشتر نیست. البته 
یکدستی یک نتیجه به بار خواهد آورد و آن نتیجه این است 
که دیگر حاکمیت نمی تواند مشکلات را به پای قوه مجریه 
بنویسد. بلکه مجبور می شود که برابر وضعی که کشور به آن 
دچار شده، مسئولیت قبول کند. از امروز دیگر نمی توان گفت 
که قوه مجریه، آقای رئیسی ، آقای مخبر و وزرای وی مسئول 
نابسامانی ها و پریشانی کشور هستند. این روش دیگر کنار 
گذاشته می شود و تنها تغییر جدی است که باید انجام شود. 
والا آقای رئیسی هم عملا تمام سیاست هایی را که خواسته 

نظام بوده نعل به نعل جلو خو اهد برد.

سراب یکدستی

تقدیر فرمانده سپاه از فروغی
آیین تجلیل از جواد فروغی قهرمان تیم ملی 
تیراندازی ایران در رقابت های المپیک ۲0۲0 
توکیو که در زمره پرستاران ایثارگر و مدافعان 
سلامت قرار دارد؛ با  حضور سردار سرلشکر 
پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
برگزار شد. فرمانده کل سپاه  در این مراسم 
حضور افتخارآمیز جواد فروغی به عنوان مدافع 
سلامت در عرصه ورزش قهرمانی را نشانه ای 
از موفقیت های یک انسان انقلابی در میادین 
متعدد دانست و گفت: افتخارآفرینی جواد 
فروغی عزیز نه تنها یک حماسه ورزشی و نشان 
دادن  تلاش، برجستگی و درخشش حرفه ای 
در میدان ورزش، بلکه این قهرمان دلاور  با 
رفتار پهلوانانه، منش مؤمنانه و اعتماد به نفس 
دل انگیزی که در این صحنه جهانی نشان 
داد، بر شکوه قهرمانانه آن افزود و این تصاویر 

را جاودانه کرد.

ضربه به عوامل یک فرقه انحرافی 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی در 
اطلاعیه ای اعلام کرد که یک فرقه انحرافی 
و دروغین که مدعی زمینه سازی ظهور 
حضرت مهدی )عج( بود، توسط سربازان 
گمنام امام زمان )عج( در استان قم شناسایی 
شد و مورد ضربه قرار گرفت. متن اطلاعیه 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی به شرح 
زیر است: »با رصد اطلاعاتی و پیگیری های 
سربازان گمنام امام زمان )عج( اداره کل 
اطلاعات استان قم، یک گروه انحرافی مدعی 
زمینه سازی ظهور، شناسایی و مورد ضربه 
قرار گرفت. این گروه دروغین و انحرافی که 
در تلاش برای فرقه سازی ظهور حضرت 
مهدی )عج( با مبانی فکری باطل نسبت به 
علما، دین، امام زمان)عج( و ظهور بودند؛ 
دستگیر شدند. بر اساس اعترافات عوامل این 
گروه، عامل اصلی به انحراف کشیدن خود 
را دور شدن از مبانی اسلام و خود اجتهادی 
اعلام کردند. مردم شریف ایران در صورت 
مشاهده فعالیت های گروه های انحرافی، اخبار 
و گزارشات خود در این زمینه را با ستاد خبری 

)113( وزارت اطلاعات در میان بگذارند.«

روایت قابل انتشار از مذاکرات 
وزیر امور خارجه کشورمان در صفحه 
اینستاگرام خود از انتشار مجموعه کتاب »راز 
سر به مهر « خبر داد. محمدجواد ظریف در 
این ارتباط نوشت : »سلام دوستان راز سر به 
مهر توسط موسسه اطلاعات منتشر شد. در 
بیش از سه هزار صفحه در شش جلد روایتی 
قابل انتشار از مذاکراتی که منتهی به برجام 
شد همراه با برخی از متون و اسناد مذاکراتی را 

تقدیم ملت دلاور ایران کرده ایم.«

تحت تعقیب برخی مدیران خوزستان 
معاون دادستان کل کشور در پیگیری 
جرم  وقوع  از  پیشگیری  و  عامه  حقوق 
گفت: احضار و بازداشت برخی از مسئولان 
درخصوص موضوع آب در خوزستان انجام 
شده و پرونده آن در حال رسیدگی است. رضا 
خشنودی درخصوص اقدامات دادستانی و قوه 
قضائیه در رابطه با موضوع آب در خوزستان 
ریشه  این چالش ها  از  برخی  بیان کرد: 
طبیعی دارد که مربوط به کاهش نزولات 
آسمانی و گاهی اوقات ناشی از بارش نزولات 
آسمانی است. معاون دادستان کل کشور در 
پیگیری حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم 
خاطرنشان کرد: بخشی از این موضوع ناشی 
از سوءمدیریت ها، اهمال ها و ترک فعل هایی 
است که متاسفانه در استان خوزستان در 
زمینه جلوگیری و پیشگیری از بحران های 

پیش آمده، صورت گرفته است. 

 آزادی اغلب 
بازداشت شدگان اعتراضات 

رئیس کل دادگستری خوزستان گفت: 
اغلب بازداشت شدگان اعترضات تنش آبی 
در خوزستان آزاد شدند. حجت الاسلام 
والمسلمین صادق مرادی اظهار کرد: حسب 
فرامین مقام معظم رهبری و همچنین دستور 
رئیس قوه قضائیه اغلب بازداشت شدگان 
اعتراضات تنش آبی در استان آزاد شدند. 
وی افزود: با توجه به تنش و کمبود آب 
به وجود آمده در خوزستان، اعتراضات و 
تجمعاتی در این خصوص انجام شد. تعدادی 
از شرکت کنندگان در همان مرجع انتظامی 

پس از تذکراتی، بلاقید آزاد شدند. 

تشرف به حرم مطهر رضوی
محمد صادق سنجرانی؛ رئیس مجلس سنای 
پاکستان به همراه هیات همراه که برای تشرف 
رئیس مجلس سنای پاکستان به حرم مطهر 
رضوی حضور در مراسم تحلیف رئیس جمهور 
جدید، به ایران سفر کرده، با حضور در مشهد 
مقدس، به زیارت امام رضا )ع( مشرف شد و در 
ادامه با بخش هایی از فعالیت های آستان قدس 
رضوی آشنا شد. وی با تبریک به رئیسی و ملت 
ایران، گفت: ایران و پاکستان در طول تاریخ 
همواره ارتباط خوب و دیرینه ای با یکدیگر 
داشتند و امیدواریم با تشکیل دولت جدید دراین 
کشور این روابط، به ویژه در زمینه های سیاسی 

و فرهنگی، مستحکم و قوی تر از قبل ادامه یابد.

اخـــبار کوتاه

رئیس جمهور اعلام کرد:

     برقراری تعامل گسترده با کشورهای همسایه    

  سیاست اصولی ایران، حمایت از تمامیت ارضی کشوراست
رئیس جمهور  مـــلی:  آرمان 
گفت: جمهوری اسلامی ایران مصمم 
است مناسبات سیاسی و اقتصادی 
خود را با کشورهای عضو اتحادیه آلبا 
بیش از پیش تقویت کند و این کار را 
در راستای ارزش ها و مواضع مشترک 
دو طرف ارزیابی می کند. سید ابراهیم 
رئیسی در دیدار دبیرکل »اتحادیه 
بولیواری ملل آمریکای ما« )آلبا( با بیان 
اینکه  ایران و کشورهای عضو اتحادیه 
آلبا از ارزش های مشترک برخوردار 
هستند، اظهار داشت: ایران مصمم است 
مناسبات سیاسی و اقتصادی خود را 
با کشورهای عضو این اتحادیه بیش از 
پیش تقویت کند و این کار را در راستای 
ارزش ها و مواضع مشترک دو طرف 
ارزیابی می کند. وی بر ضرورت همکاری 
دوجانبه تصریح کرد و افزود: ضروری 
است با برنامه ریزی و طراحی مناسب 
هماهنگی های  و  همکاری ها  سطح 
خود را در عرصه های مختلف دو جانبه، 
منطقه ای و بین المللی، افزایش دهیم. 
رئیس جمهور با بیان اینکه کشورهای 
استکبــاری و زیاده خواه جـــهان 
تلاش ملت های مستقل و آزادی خواه 
را ضدارزش دانسته و در مقابل آن 
توطئه می کنند، اظهار داشت: بی تردید 
فعال شدن هر چه بیشتر سطح همکاری 

ایران و کشورهای آمریکای لاتین می تواند 
آمریکایی ها و سایر مستکبرین را منفعل 
کند. رئیسی همچنین در دیدار خانم 
»بیسرا تورکویچ« وزیر امور خارجه 
بوسنی و هرزگوین با تأکید بر اینکه از 
سیاست های اصولی جمهوری اسلامی 
ایران حمایت از تمامیت ارضی کشورها 
و دفاع از مظلومان جهان است، اظهار 
داشت: رویکرد ما حفظ امنیت و رفاه 
در تمامی مناطق است. رئیس جمهور 
جمهوری  همکاری های  و  مناسبات 
اسلامی ایران و بوسنی و هرزگوین را 
دوستانه، ریشه دار و عمیــــق تــوصیف 
کـــرد و گفت:  زمینه تعامل و مبادلات 
اقتصادی گسترده ای بین دو طرف وجود 
دارد که باید این ظرفیت ها را شناسایی 
کرده و در راستای منافع ملت های خود 
فعال کنیم. رئیسی خاطر نشان کرد: 

اقداماتی  از  متأسفانه امروز بسیاری 
که در دنیا انجام می شود، ضد حقوق 
انسان است و این اقدامات عمدتاً از 
طرف کسانی انجام می شود که به ظاهر 
پرچمدار و مدعی حقوق بشر هستند. 
حجت الاسلام والمسلمیــــن سید ابراهیم 
رئیسی، در دیــدار »محمدطائر ذاکرزاده« 
رئیس مجلس تاجیکستان، روابط دو 
کشور را متکی بر همدلی و همزبانی 
دانست و گفت: روابط تهران و دوشنبه 
فراتر از روابط عادی دو کشور با یکدیگر 
است و باید با اتکا به نزدیکی های فرهنگی 
و تمدنی، برای ارتقای سطح این روابط 
گام های جدی برداشت. رئیس جمهور 
تاجیکستان  ایران،  روابط  توسعه 
کشور  سه  عنوان  به  را  افغانستان  و 
فارسی زبان دارای اهمیت فراوان دانست 
و اظهار کرد: ناامنی های امروز افغانستان، 

که ریشه در دخالت های بیگانگان در 
این کشور دارد، به نفع هیچ کس نیست 
و ایران و تاجیکستان باید برای رفع این 
نگرانی های مشترک در عرصه دوجانبه 
و بین المللی همکاری های نزدیک تری با 
یکدیگر داشته باشند. رئیسی همچنین 
در دیدار»نورالدین جان اسماعیل اف« 
عالی  قانونگذاری  مجلس  رئیس 
ازبکستان نیز با اشاره به اینکه دو کشور 
از اشتراکات تاریخی و فرهنگی زیادی 
برخوردار هستند، گفت: ظرفیت های 
بی شماری برای توسعه و برقراری روابط 
در عرصه های مختلف به ویژه اقتصادی 
بین دو کشور وجود دارد که علاقه مند 
هستیم در مسیر منافع ملت های خود 
فعال سازیم. رئیسی با تاکید بر تسریع 
در تکمیل قراردادهای موجود بین دو 
لزوم شناسایی ظرفیت های  و  کشور 
جدید، خاطرنشان کرد: باید تعمیق و 
تحکیم مناسبات و همکاری ها به امنیت 
دو کشور و رفاه بیشتر دو ملت منجر 
شود. رئیس جمهور همچنین اهمیت 
همکاری های نزدیک بین پارلمان های 
ایران و ازبکستان را مورد تاکید قرار داد 
و گفت: تعامل و همکاری های پارلمانی 
می تواند نقش موثری در روند اجرای 
قرارداد های فی مابین و توسعه روزافزون 

داشته باشد.

»آرمان ملی« از اتفاقات اخیر برای نفتکش ها در آب های آزاد گزارش می کند: 

ايحاد تنش مصنوعي براي بردن ايران به شوراي امنيت    
شکایت سه کشور از ایران به شورای امنیت    ایران: اخبار ضد و نقیض را تکذیب می کنیم                               

آرمان ملی- شرایط در آب های خلیج فارس و 
خلیج عمان عادی نیست و پس از اتفاقات اخیری که 
برای برخی کشتی ها و نفتکش ها افتاده، این منطقه 
به محلی برای اختلافات میان کشورها و اظهار نظرهای 
ریز و درشت مقامات کشورهای مختلف بدل شده است. 
چنانکه هر چند ایران همیشه حسن  همجواری با 
همسایگان را در آب  های سرزمینی و بین المللی رعایت 
کرده اما برخی کشورها فرامنطقه ای که همواره علیه 
کشورمان موضع خصمانه داشته اند در اتفاقاتی که 
در روزهای اخیر برای برخی کشتی ها و نفتکش ها در 
آب های خلیج فارس و خلیج عمان افتاده است طبق 
معمول نوک پیکان حملات خود را به سمت ایران گرفته 
و ایران را عامل حمله به این نفتکش ها دانسته اند. این 
درحالی است که بسیاری از رسانه ها حادثه برای چهار 
نفتکش حاضر در دریای عمان را نامشخص عنوان 
کرده اند. حال اینکه کم و کیف این حادثه به چه نحوی 
بوده  و چه کسی در آن نقش داشته خود جای سوال و 

محل تامل است. 
 اتفاق مشکوک

برخــی منابع خبــری  و رســانـــه ها از وقـوع 
حادثه نامشخص جدیدی برای یک کشتی در سواحل 
امارات در بعد از ظهر سه شنبه خبر داده اند. در این راستا 
خبرگزاری آسوشیتدپرس گزارش داده، چهار کشتی 
مقابل سواحل امارات هشدارهایی را منتشر کرده اند با 
این مضمون که در شرایط پیچیده ای کنترل هدایت 
کشتی ها را از دست داده اند، به طوری که به مقامات 
از وقوع »حادثه ای« در منطقه خبر داده اند. آن طور 
که مشخص است دو کشتی؛ یعنی نفتکش »گولدن 
بریلیانت« و نفتکش »کامدهینو« از طریق سیستم های 
پیگیری شناسایی خودکار ویژه خود اعلام کرده اند، 
نفتکش ها تحت رهبری آنها نیستند. برخی منابع گزارش 
داده اند، معمولا این پیام یعنی اینکه کشتی سوختش 
تمام شده و دیگر امکان هدایتش وجود ندارد. همچنین 
بی بی  سی گفته، گزارش ها از وقوع یک حادثه دریایی در 

خلیج فارس و در نزدیکی بندر فجیره امارات حکایت 
دارند. جزئیات حادثه هنوز مشخص نیست؛ اما گفته 
شده مربوط به دزدی دریایی نبوده است. اما خبرنگار 
آر تی در لندن اعلام کرده، نفتکشی که در خلیج عمان در 
مقابل سواحل الفجیره امارات مورد حمله دزدان دریایی 
قرار گرفته به نام »اسفلت« است و از سوی افراد مسلحی 
که هنوز هویت شان مشخص نیست، گروگان گرفته 
شده اند؛ اما روایت دیگر این است که ابتدا گروه نظامی ای 
موسوم به »عملیات های تجارت دریایی انگلیس« اعلام 
کرده که از وقوع حادثه ای در نزدیکی سواحل الفجیره 
مطلع است. این سازمان با بیان اینکه حادثه مذکور 
»دزدی دریایی نیست« از کشتی های در حال  تردد در 
آن منطقه خواسته است احتیاط حداکثری به خرج 
دهند. کشتی های مذکور چهار نفتکش به نام های 
»کوئین ایماثا«، »گلدن بریلینت«، »جگ پوجا« و 
»ابس« هستند که همگی در زمان های تقریباً یکسان 
هشدار داده اند هدایت کشتی از فرمان آنها خارج است. 
آسوشیتدپرس نوشته یک فروند »ایرباس نیروی هوایی 
پادشاهی عمان« در حال پرواز بر فراز منطقه ای است که 
این کشتی ها در حال تردد هستند. هنوز مشخص نیست 
آنچه گفته شده و عملیات های تجاری دریایی انگلیس 

رویدادهای جداگانه ای هستند یا خیر؟
 حادثه در خلیج فارس

تحولات اخیر باعث شده منطقه در آب های خود 
با شرایط نه چندان آرامی مواجه باشد؛ چرا که در پی 
اتفاقات اخیر برای برخی کشتی ها و نفتکش ها اخیرا 
رسانه ها گزارش داده اند یک نفتکش متعلق به رژیم 
صهیونیستی در نزدیکی عمان هدف حمله توسط یک 
پهپاد قرار گرفته که طبق همین گزارشات در اثر آن 
دو تن از خدمه کشتی، شامل یک بریتانیایی و یک 
رومانیایی جان خود را از دست داده اند و مقامات رژیم 
صهیونیستی، آمریکا و برخی کشورهای غربی پیکان 
اتهامات خود را به سمت ایران گرفته اند. ماجرا از این 
قرار است که  صبح جمعه گذشته یک  گروه نظامی 

انگلیسی موسوم به »عملیات های تجاری دریایی« 
در بیانیه ای کوتاه مدعی شده یک کشتی شامگاه 
پنجشنبه در دریای عمان هدف قرار گرفته است. بعد 
از آن، وزارت دفاع انگلیس اعلام کرده کشتی مذکور 
تحت مالکیت رژیم صهیونیستی بوده و در فاصله 
۲۸0 کیلومتری بندر »الدقم« هدف حمله قرار گرفته 
است. مقام ها و رسانه های رژیم صهیونیستی نیز  تنها 
ساعاتی بعد از وقوع این حادثه بدون ارائه هیچ گونه 
مستنداتی مدعی شده اند ایران عامل حمله به کشتی 
تجاری »مرسر استریت« بوده است. آنتونی بلینکن، 
وزیر امور خارجه آمریکا و دومینیک راب، وزیر امور 
خارجه انگلیس نیز به پیروی از اسرائیل مدعی شده اند 

ایران در انجام این حمله دست داشته است.
 واکنش ایران 

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان بعد از 
حادثه عصر سه شنبه اخبار منتشر شده در مورد بروز 
حوادث امنیتی پی در پی برای کشتی ها در منطقه 
خلیج فارس و دریای عمان را کاملا مشکوک دانست و 
نسبت به هر گونه فضاسازی کاذب برای اغراض خاص 
سیاسی هشدار داد. سعید خطیب زاده  با تاکید مجدد 
بر سیاست جمهوری اسلامی ایران در برقراری و حفظ 
ثبات و امنیت در منطقه خلیج فارس و دریای عمان 
اظهار داشت: نیروهای دریایی ایران با اعلام کمک و 
امداد رسانی به کشتی های عبوری در منطقه، در صورت 
نیاز، آمادگی ارائه خدمات پشتیبانی دریایی را دارند. 
وی گفت: در صورت بروز مشکل در سامانه های ناوبری، 
جمهوری اسلامی ایران آماده کمک رسانی و بررسی 
موضوع از نزدیک است. سخنگوی وزارت امور خارجه 
آمادگی جمهوری اسلامی ایران را برای همکاری با 
کشورهای منطقه در این زمینه اعلام کرد. وی همچنین 
ادعاهای برخی رسانه های غربی و صهیونیستی مبنی بر 
ورود نیروهای مسلح ایران به کشتی های در حال تردد 
در خلیج فارس و دریای عمان را به شدت تکذیب کرد. ...
ادامه صفحه 13

 چهل سال است 
با سوریه برادر هستیم

صادق زیبا کلام
استاد دانشگاه

یـــادداشت

دولت سیزدهم مجبور است که مطالبات فوری مردم را 
پاسخ دهد و در صدر این مطالبات نیز وضعیت معیشت مردم 
است که باید توجه  ای ویژه  به آن شود. امروز کشور دچار 
ناامنی اقتصادی و بی ثباتی در قیمت هاست و دولت سیزدهم 
باید وضعیت این موارد را در راستای بهبود زیست مردم هر چه 
سریع تربهبود بخشد. دولت سیزدهم اگر بتواند با تزریق 
منابعی در کوتاه مدت این حوزه را سامان دهد، قسمتی از 
مطالبات مردم پاسخ داده می شود، اما سوال اصلی این است که 
این منابع از چه محلی تامین خواهد شد؟ سیدابراهیم رئیسی 
با توجه به وضعیت جاری کشور با چالش هایی همچون برجام، 
کرونا، تحریم ها و تعطیلی مراکز صنعتی مواجه است و باید به 
این حوزه ها رسیدگی شود تا کشور از رکود ایجاد شده، خارج 
شود. انجام این امور در کوتاه مدت مسلما سخت است، زیرا 
این حوزه ها خود نیازمند منابع مالی زیادی است و هم اینکه 
به صورت هم زمان تنش ها میان ایران و جامعه جهانی تشدید 
شده که نمونه آن را این روزها می توان در خلیج فارس و دریای 
عمان مشاهده کرد. اتفاقاتی که مهم ترین دغدغه این روزهای 
کشوریعنی سیاست خارجی ایران را با موانع متعددی مواجه 
می کند. امروز کشور برای فائق آمدن بر مشکلات خود نیازمند 
یک تعامل با کشورهای جهان است تا در بستر یک سیاست 
متوازن مشکلات خود را یکی پس از دیگری حل وفصل کند. 
خارج از این رویه صرفا دولت به واسطه منابع مالی نامشخص 
می تواند در کوتاه مدت وضعیت اقتصادی کشور را بهبود 
بخشد. رسانه های نزدیک به دولت سیزدهم نیز بارها بر این امر 
تاکید کرده اند که در ماه های ابتدایی دولت سیزدهم وضعیت 
اقتصادی بهتر می شود؛ به همین علت این امر به ذهن خطور 
می کند که شاید کمک هایی از سازمان هایی نظیر ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره( یا بنیاد مستضعفان در اختیار دولت قرار گیرد 
تا دولت با اتکا به آن ها اقدامات مثبتی انجام دهد. با این وجود 
همچنان موفقیت دولت سیزدهم در شک و ابهام قرار دارد، زیرا 
نحوه توجه دولت سیزدهم به سیاست خارجی دارای ابهاماتی 
است و مشخصا وجود موانع در این عرصه کار را برای دولت 
سخت خواهد کرد. دولت دوازدهم نیز به واسطه موانع در عرصه 
سیاست خارجی نتوانست عملکرد بهتری داشته باشد. فارغ از 
این مساله کنترل قیمت ها، مهارتورم و تامین نیازهای مادی 
مردم آن چیزی است که آن ها حتما باید در دستور کار خود 
قرار دهند. نباید فراموش کرد که با شعار نمی توان هیچ کاری 
انجام داد و مردم در اعتراضات خود به وضوح اعلام کرده اند که 
می خواهند نیازهای شان به سرعت برطرف شود و باید سطح 
زندگی مردم ارتقا یابد. دولت برای مشکلات فوری نیاز به انجام 

اقدامات فوری دارد.

آغاز مطالبه گری مردم   از دولت جدید

آرمان ملی – یاسمین طالقانی : » اتهام 
می زنیم تا شکست را توجیه کنیم، شما هم 
دلخور بشوید و بروید. تمام« این جملات 
تکراری و خیلی مواقع اصلی ترین دلیل برای 
پایان همکاری ستارگان ورزش با تیم های 
داخلی و تیم ملی است. نباید ستاره شد، چون 
در این صورت هر نقدی به مثابه پایان همکاری 
است و برای مسئولان اهمیت ندارد چند سال 
باید کار کرد و زحمت کشید تا سعید معروف ها 
و علی دایی ها تربیت شوند و افتخار آفرینی 
کنند. سرنوشت خداحافظی معروف و دایی 

شبیه هم بود و هر دو تلخ.
 سعید معروف قربانی سیاست؟

سعید معروف ستاره تیم ملی والیبال کشور 
پس از ناکامی تیم ایران در المپیک با انتشار 
پستی در صفحه اینستاگرام خود به نوعی 
بازنشستگی خود از بازی های ملی را اعلام 
کرد. او در صفحه شخصی خود نوشت: »خیلی 
تلاش کردم که تو پایان قصه ، بتونم زیر این 
پست حرفای دلمو بزنم ولی آنقدر زیاد بود که 
شاید کسی حوصله نمی کرد بخونه . این صفحه 
تنها جایی هستش که تا الان توش حرفام 
زده شده و خواهد شد. قطعا به احترام همه 
دوستداران والیبال و بنده حقیر در نخستین 
فرصت و سوالای همه رو جواب خواهم داد و 
حتما سعی خواهم کرد که مثل همیشه کاملا 
شفاف و واضح صحبت کنم. البته بیشترش 
در جهت قدردانی از زحمات علاقه مندانی 
خواهد بود که تو این چند سال فعالیت ورزشیم 
لطفشون شامل حالم بوده. هر چند دوست 

داشتم که تو سکوت از والیبال خداحافظی کنم 
ولی خب، زمان خوبیه واسه صحبت. به زودی 
می بینمتون.« سعید معروف در طول دوران 
حضورش در ایران و تیم ملی زحمات زیادی 
کشید به نحوی که او را نابغه خواندند، اما قرار 
نبود توانایی سعید معروف آن اندازه معروف 
باشد که عملکردهایی به زیر سوال برود پس 
باید به او می فهماندند که باید برود. نمی توان 
منکر تعهد و تلاش معروف برای سربلندی 
ایران شد و گواهش اشک هایی است که پس 
از حذف ایران از المپیک روی گونه هایش 
جاری شد. مصاحبه ای به نقل از او منتشر 
شد و این رسانه ها نوشتند: » یکی از مجریان 
رادیو در برنامه ای مدعی شد سعید معروف 
پس از شکست تیم ملی والیبال ایران مقابل 
ژاپن و حذف تیم ملی از المپیک، صحبت های 
بسیار جنجالی را مطرح کرده و به شدت به 
وزیر ورزش تاخته است.« این مجری رادیو 
ادامه داد: »نکته ای که سعید معروف روی 
آن بسیار تاکید کرده، این است که با حضور 
سلطانی فر بر مسند وزارت ورزش، سال های 
سیاهی برای ورزش ایران رقم خورده است.« 
بر اساس اظهارات این مجری رادیو، سعید 
معروف در ادامه اظهاراتش با کنایه به قهرمانی 
پرسپولیس برای پنجمین بار متوالی گفته 
است: »وزیر ورزش بیشترین هم وّ غمش روی 
پوکر و گلات کردن یک تیم بوده و کلیت ورزش 
را فراموش کرده است« به هر حال برای پایان راه 
سعید معروف باید از این شیوه قدیمی استفاده 
می شد، همان طور که پیش از این هم برای 

پایان دادن به افتخارآفرینی نام آورانی مانند 
علی دایی از ترفندهای زیادی استفاده شده بود. 
سعید معروف، کاپیتان تیم ملی والیبال ایران اما 
نقل قول منتشر شده از خودش علیه سلطانی فر 
را تکذیب و تاکید کرد: »طی چند ماه گذشته 
با هیچ شخص یا رسانه ای مصاحبه نداشته 
و این نقل وقول تنها یک شیطنت رسانه ای 
است.« معروف قصد نماندن دارد و این تکذیب 
را تنها برای حفظ اعتبار و شرفش منتشر 
کرد. سرپرست تیم ملی والیبال کشورمان 
درمورد خداحافظی سعید معروف از تیم ملی 
تصریح کرد: سعید هم تصمیمش را گرفته 
است. به زودی باید منتظر نامه خداحافظی 
کاپیتان باشیم. او در راه آمریکاست و فکر 
می کنم زمانی که به مقصدش برسد نامه اش 
را منتشر کند. معروف به من گفت که احتمالا 
در مسیر پروازی به آمریکا نامه اش را نوشته و 

به زودی منتشر خواهد کرد.
 دایی قربانی سیاست شد

آنچه برای سعید معروف رخ داد تا پایان 
حضورش در تیم ملی والیبال ایران را اعلام 
کند، چند سال قبل برای علی دایی ستاره تیم 
ملی فوتبال رخ داد. دایی گل می زد و راه و رسم 
گلزنی را به خوبی مي دانست. او هیچ وقت از گل 
زدن اشباع نمی شد. انگار زاده شده بود تا فقط 
گل بزند. تقریبا تمام آسیایی ها طعم گل ها و 
شادی منحصر به فرد بعد از گلش را چشیده 
بودند. اما در فوتبال هیچ ستاره ای عمر جاویدان 
ندارد. دایی یک استثنا بود، اما قانون پایان 
عمر مفید ستاره ها، استثنا سرش نمی شود. 

همه ستاره ها روزی ظهور می کنند، به اوج 
می رسند و در آخر خداحافظی می کنند؛ مَثَل 
معروفی است که »فوتبالیست  دوبار می میرد«؛ 
بار اولش زمان خداحافظی است. اما طریقه 
خداحافظی هم مهم است. خداحافظی دایی 
با فوتبال ملي مهربانانه نبود. در ایران براي 
ناکامی ها همه به دنبال مقصر می گردند، مقصر 
»ناکامی« در جام جهانی۲006 هم از پیش 
تعیین شده بود؛ علی دایی. بعد از جام جهانی 
۲006 بهترین گلزن تاریخ جام ملت های آسیا 
)14 گل( برای جام ملت های ۲007 به تیم 
ملي دعوت نشد و بدون جنجال با تیم ملی 
خداحافظی کرد. دایی سکوت کرد و انگار 
می دانست که بعد از رفتنش مشخص می شود 
که نبودش فاجعه است. او همچنین درباره 
برکناری اش از هدایت تیم ملی فوتبال بعد از 
شکست مقابل عربستان در فروردین سال ۸۸ 
گفت: احمدی نژاد )رئیس جمهور سابق( مرا 
سرمربی تیم ملی نکرد ولی برکنار کرد. موقع 
سرمربی شدن من در تیم ملی کفاشیان کنار 
علی آبادی بود که به من گفت سرمربی تیم ملی 
بشوید، اما احمدی نژاد بعد بازی با عربستان من 
را کنار گذاشت. او درباره این برکناری برای 
نخستین بار گفت: چون به علی دایی پیشنهاد 
دادند در ستاد انتخاباتی احمدی نژاد باشم و 
نپذیرفتم دستور دادند برکنارم کنند. دلگیر 
است و در فروردین سال جاری گفت: »اصلا 
به بازگشت به فوتبال ایران به عنوان مربی فکر 
نمی کنم که چنین اتفاقی بیفتد. برای فعالیت 
در خارج از ایران هم که در حال حاضر اغلب 
لیگ ها بازی های نیم فصل دوم خود را دنبال 
می کنند. امید به خدا اگر شرایط مناسبی پیش 
بیاید برای ابتدای فصل آینده فوتبالی در خارج 
از ایران تصمیم خواهم گرفت که می توانم 

فعالیت کنم یا خیر.«

 استعفای کاپیتان تیم ملی والیبال کشور تایید شد 
سعیدمعروف در مسیر علی دایی!

 چرا ستارگان ورزش با گلایه خداحافظی می کنند
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